
 

 

Districte de Sant Andreu  

CONSELL DE BARRI DE NAVAS 
RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA  
 
13 de desembre de 2023 18:30 

Centre Civic Navas 

 

Assistents 

Assistència total presencial  en el moment de màxima afluència: 48 

Ciutadanes i ciutadans: 28 

Representants d’entitats: 5 

Personal municipal: 8 

Representants polítics: 7 

 

Presidenta: Marta Villanueva. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

 

Consellers/res: 

Felipe Martínez (GMD PSC) 

Marc Hernández,  (GMD ERC) 

Ximena Gadea (GMD Junts) 

David Langa (Conseller del barri de Navas, GMD BenComú) 

Maria del Mar Buscà Rey ( GMD Vox) 

Òscar Lupiañez Garcia (GMD PP) 

 

Personal municipal: 

Isabel Loscos, Consellera tècnica del Districte de Sant Andreu 

Maria Gas, Gerenta del Districte de Sant Andreu 

Lucas Martínez, Director de Persones i Territori del Districte 

Carme Castaño, Directora de Llicències i Espai Públic del Districte 

Mercè Roca, Departament de Projectes Urbans 

Bea Taranilla, Guardia Urbana 

Montse Gil, Directora Centre Cívic Navas 

Mercè González , Tècnica de barri i secretària de la sessió 

 

Entitats representades: 

- Associació de festes de Navas  
- AVV Navas 
- PES Navas / Salesians Sant Jordi  
- AFA Emili Juncadella 
- PDC Navas 
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Ordre del dia 

1. Informe de la Regidora de Districte 
2. Consell de barri i Comissió de seguiment. Funcions i membres. 
3. Actualització de l'estat de les obres de la Meridiana 
4. Precs i preguntes 

 

En primer lloc es presenta en Felipe Martínez com a Conseller de barri d'aquest mandat. 

1. Informe de la Regidora de Districte (Marta Villanueva) 

Le línies prioritàries de l'equip de govern i pel Districte de Sant Andreu són la mobilitat, la seguretat i 

el Pla Endreça (manteniment integral de l'espai públic). 

Es dona la benvinguda a la nova presidenta de l'AVV de Navas. 

Les obres de la Meridiana van amb un lleuger retràs, essent una de les causes la modificació per tal 

de permetre el gir de 180º dels autobusos. Amb les obres s'ha deixat al descobert un àntic diposit del 

s. XIX  i el servei d'arqueologia ho està documentat. 

Un altre prioritat en aquest mandat és l'execució del Node de Ferran Reyes i Maria Soteras. La Torre 

del fang malgrat es troba a la Sagrera afecta a Navas i durant aquest 2024 es licitaran les obres per 

tal que comencin al segon semestre. 

Prioritari el Pla endreça que inclou temes de neteja, de seguretat però també de convivència.  

Destaca l'expedient obert a un solar del Passatge del Doctor Torent , solar privat que esta instat per 

tal que es netegi. 

La construcció del CEM Espronceda, amb una previsió d'obertura al primer  trimestre de 2025. S'està 

treballant per tal que es pugui jugar a hockey i el pressupost total del pavelló és de 15 milions. 

Ressalta el treball del Pla del Desenvolupament Comunitari de Navas que aglutina i col·labora amb 

moltes entitats del barri i el propi centre cívic el que permet gaudir de programacions com la 

programació d'estiu al juliol a la plaça Ferran Reyes. 

 

2. Consell de barri i Comissió de seguiment. Funcionament i membres. (Felipe Martínez) 

En primer lloc, el conseller informa que tots els dilluns estarà al barri per fer visites o en disposició 
pel veïnatge per escoltar les seves demandes o necessitats. 

Informa que pel fet de començar un nou mandat cal fer la renovació de la Comissió de Seguiment i 
l'elecció del vicepresident/a.  

El Consell de barri té lloc dos cops l'any.  

La Comissió de seguiment té lloc 15 dies abans del Consell de barri. Li correspon decidir l'ordre del 
dia del Consell de barri i seguiment dels temes que es tracten. Està composada pels membres del 
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govern, un representant de cada grup polític, entitats o persones veïnes implicades en la vida del 
barri i una secretària.  

Tota entitat o persona que vulgui ser membre s'ha de proposar mitjançant la plataforma decidim o 
bé indicar-ho a la consellera tècnica o bé a la secretària del Consell de barri. 

El Consell de barri també disposa d'un vicepresident que cal nomenar. La seva funció es fer de 
mediació entre equip de govern i veïnatge, que s'acompleixi l'ordre del dia i seguiment de les 
respostes de les preguntes. Per proposar-se es pot fer via plataforma decidim o bé a la consellera 
tècnica o a la secretària del Consell de barri.  

Un cop es disposen de les candidatures es presenten a la propera Comissió de seguiment i es voten al 
proper Consell de barri. 
 

3. Actuacions de l'estat de les obres de la Meridiana. (Julian Lorente , Director d'obra)  

Presenta l'estat de les obres i es comunica que hi ha la previsió de finalització cap al febrer. 

 

Preguntes/Comentaris Respostes 
No està d'acord amb els canvis de sentit del 
carrer d'Estivill, considera que no té sentit. 

Director d'obra: Es traslladarà al departament de  
mobilitat 

No hi ha cap indicació de la prohibició de 
girar de Meridiana cap a la benzinera (sentit 
Besos). 

Director d'obra: Repassarà el tema de les senyals 
 

Quines obres s'estan fent a les escales d'en 
Torrent de la Guineu 

Director d'obra: Arrel de les obres es va trobar un 
col·lector paral·lel a la façana i ha calgut fer 
determinades obres per substituir-lo 

Demana els informes de documentació 
arqueològics de les troballes que s'han fet a 
la Meridiana 

Director d'obra: Es farà la gestió corresponent per tal 
que disposin dels informes  

Queixa sobre el fet que s'hagi tancat el 
passatge sense avisar al veïnatge 

Regidora: reconeix que s'hagués tingut que fer i 
s'esmenarà l'error 

Agradaria que s'aclarís què és el regidor i 
què és el conseller o quines responsabilitats 
tenen 

Regidora: el Regidors de l'Ajuntament de Barcelona 
són els que han estat triats a partir de les eleccions i 
en el seu cas és la Regidora de Sant Andreu i li 
correspon la part executiva del govern en aquest 
districte. Els consellers i conselleres poden ser del 
govern o de l'oposició i vehiculen les demandes del 
veïnatge cap el consistori. Els regidors i consellers 
formen són la part política i els tècnics són els 
funcionaris de l'ajuntament de Barcelona 

President del pàrquing de Ferran Reyes, 
amoïnat pel perill d'enfonsament per les 
obres 

Director d'obra: No hi ha cap perill d'enfonsament 

Quins són els autobusos que fan el gir de 
180º 

Director d'obra: Està previst que alguns autobusos 
hagin de girar de sentit per la mateixa Meridiana i 
tindran un semàfor propi. 

Informa que s'ha renovat la Junta de l'AVV i 
anima a  que la gent s'apropi a l'AVV Navas i 
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col·labori.  

Es queixa que el carrer Espronceda hi ha 
massa circulació de cotxes i autobusos. 

Regidora: El gir d'alguns autobusos per la pròpia 
Meridiana traurà pressió al carrer Espronceda, a més 
s'està mirant que alguns autobusos tinguin la final en 
un altre lloc de Barcelona i es un tema que s'està 
treballant amb la Generalitat de Catalunya que és qui 
té la competència dels autobusos interurbans. 

El creuament i gir de Meridiana a Sant 
Antoni Maria Claret sempre ha estat 
conflictiu però ara més i cal cercar una 
solució 

Regidora: Es té detectat aquest punt conflictiu i estan 
estudiant el tema així com es reforça amb la presència 
de la GU i de senyalitzar-ho adequadament 

Al Carrer Sant Antoni Maria Claret la 
circulació en hores puntes és infernal 
agreujada per les obres de la Meridiana 

 

 

4. Precs i preguntes 

S'inicia el punt de precs i preguntes. 

Preguntes/Comentaris Respostes 
Es queixa de la neteja i convivència al barri   Regidora: Respecte a la convivència funciona una 

taula d'espai públic amb els diferents actors que 
intervenen a la plaça Ferran Reyes.  
Pel que fa a la neteja orienta al veïnatge a indicar els 
punts que caldria reforçar 

Es queixa del soroll de dos motos i 
especialment de les ambulàncies 

Regidora: el viure al voltants d'un hospital terciari com 
el de Sant Pau té avantatges e inconvenients, però 
considera que si es posa l'alarma sonora és perquè es 
necessita 

Informa que són una colla de veïns que 
volen canviar el nom del barri 

Regidora: Entenc la proposta, la comparteix i es 
començarà a treballar en la proposta 

Queixa dels autobusos que paren amb el 
motor en marxa al carrer Espronceda entre 
Meridiana i Sant Antoni Maria Claret 

Regidora: Es cert que el tema es reduirà quan es faci el 
gir per la Meridiana alguns autobusos i també es 
treballa per tal que algun autobusos tinguin la parada 
en altres llocs com l'estació de Fabra i Puig 

Fuita d'aigua al carrer Espronceda 
(Meridiana/Sant Antoni Maria Claret) a 
l'alçada dels contenidors 

Regidora: Es pren nota d'aquesta fuita per tal 
d'arreglar-ho 

Demana la necessitat de bancs a l'espai 
públic per les persones grans que ho 
necessiten durant els passejos que fan. 
Demana sensibilitat 

Regidora: Es difícil conjugar interessos però certament 
els bancs són una necessitat per les persones grans  

Hi ha un seient a Josep Estivill amb 
Meridiana que es mou i demana que 
s'arregli 

Regidora: revisarem el seient esmentat 

Demana que es tecnifiqui amb algun aparell 
als camions de neteja per tal que puguin 
recollir les llaunes i  brutícia que la gent 
llença dins de zones amb tanca 
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L'Escola Emili Juncadella fa 85 anys que està 
al barri  vol una celebració. A més han parlat 
amb Consorci d'educació per tal que 
actualitzin l'escola   

Regidora: Caldria trobar un espai adequat per l'escola 
i seria motiu d'una gran festa. 

Considera que es neteja molt el barri però 
es queixa que la neteja de la Pl. Ferran 
Reyes es fa a la nit i fan molt de soroll, 
demana que es faci al matí. 

Regidora: informa que els comerciants demanaven 
que no es neteges al matí i és un tema difícil de 
gestionar segons els diferents interessos 

Demana agents cívics per a Navas Regidora: aclareix que els agents cívics no multen 

Es queixa de l'Spart (Industria amb Viscaia) 
que tanca a les 0'45 i provoca "botelló" al 
voltant 

Regidora: es revisarà els horaris d'obertura i 
tancament 

La pl. Ferran Reyes es neteja molt però el 
problema és la gent que viu a la Pl. Ferran 
Reyes i demana més solucions per la gent 
que viu al carrer 

 

Demana poda i que es revisin els nius dels 
ocells que hi ha al carrer Sant Antoni Maria 
Claret 

Regidora: Informa que si els nius tenen cries no es 
poden tocar, però que demanarà que es faci revisió 
del tram esmentat 

Demana que es sancioni als gossos que 
pixen en les portes de les cases 

Regidora: La majoria de la gent que té gossos és cívica 
però hi ha una minoria que no i s'està treballant per 
sancionar 

Solar del Doctor Torent va demanar que es 
netegi , s'ha netejat però ara no hi ha porta i 
demana que es repari 

Regidora: El solar és privat. El que ha fet el Districte és 
instar la neteja però el tema de la porta correspon al 
propietari del solar,  

Demana equipaments esportius per a Navas Regidora: Recorda el pavelló que s'està construint 

Preocupat per l'informe PISA i demana que 
s'informi del nivell de matriculació del 
Dolors Aleu 

Regidora: La matrícula ha baixat i les dades són 
públiques 

Més sancions per la gent que utilitza les 
voreres per anar en bici o patinet. 

Regidora: s'ha augmentat el nombre de sancions 

 

La Regidora planteja que atès que hi ha moltes preguntes sobre el tema de mobilitat proposa que al 
proper Consell de barri es convidi a aquest departament per tal que expliquin els canvis que pensen 
fer. 
 

 

Acaba la sessió a les 20:30  


